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၄.၂.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၃၁၃ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၆၀၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၁၆/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၁၉/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၄၀.၇ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၄.၄က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၈၇.၅က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၃၈၇.၂က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၁၀၀.၁ က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၅.၂၁က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၂၅၆က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၅.၆၈က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၇၁.၃၉က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၅၂၃က်ပ္ 
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ျပည္ပမွပဲတင္သြင္းျခင္းကုိ အိႏၵိယျပည္နယ္အစုိးရမ်ားတားဆီး 

 
ျပည္ပမွ ပဲတင္သြင္းျခင္းကုိ အိႏၵိယျပည္နယ္အစိုးရမ်ားက တားဆီးျခင္းေၾကာင့္ 
ျပည္တြင္းေစ်းကြက္တြင္ မတ္ပဲႏွင့္ပဲစင္းငံုေစ်းမ်ား က်ဆင္းခဲ့သည္။ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁ 
ရက္ ျပည္တြင္းေစ်းကြက္တြင္ မတ္ပဲတစ္တန္ က်ပ္ငါးသိန္း ေျခာက္ေသာင္း၊ 
ပဲစင္းငံုတစ္တန္ က်ပ္ေျခာက္သိန္းရွစ္ေသာင္းသုိ႔ က်ဆင္းလာေၾကာင္း ပဲကုန္သည္ 
အခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။ လက္ရွိျပည္တြင္းပဲေစ်းသည္ တစ္ပတ္အတြင္း မတ္ပဲ 
တစ္တန္လွ်င္ က်ပ္တစ္သိန္း ေလးေသာင္းခန္႔ႏွင့္ ပဲစင္းငံုတစ္တန္လွ်င္ 
က်ပ္ရွစ္ေသာင္းခန္႔ ေစ်းက်ျခင္းျဖစ္သည္။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံမွ အဓိကပဲတင္ပို႔ေနသည့္ အိႏၵိယႏိုင္ငံ ခ်န္ႏုိင္းျပည္နယ္တရား႐ံုးက 
ျပည္ပမွ ပဲတင္သြင္းမႈ တားဆီးသည့္အမိန္႔စာကို ဇန္နဝါရီ ၃၁ ရက္တြင္ ထုတ္ျပန္ 
သည္။ ျပည္ပမွ ပဲတင္သြင္းမႈကုိ တားဆီးျခင္းအျပင္ ဇန္နဝါရီ ၂၈ ရက္ ေနာက္ပိုင္း 
တင္သြင္းသည့္ပဲမ်ားကို ဆိပ္ကမ္းမ်ားမွ ထုတ္ခြင့္မျပဳဟု အိႏၵိယႏိုင္ငံ အေကာက္ 
ခြန္ဌာနကလည္း ေၾကညာခ်က္ထုတ္ျပန္ေၾကာင္း  ဦးမင္းကုိဦးကေျပာသည္။ 
ယင္းေၾကညာခ်က္မ်ားေၾကာင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ ပဲဝယ္ယူစုေဆာင္းေနသည့္ အိႏၵိယ 
ကုန္သည္မ်ားက အဝယ္ရပ္လိုက္သျဖင့္ ျပည္တြင္းပဲေစ်းက ႐ုတ္တရက္က်ဆင္း 
ျခင္းျဖစ္သည္။ ၂၀၁၇ ၾသဂုတ္အတြင္းက အိႏၵိယအစိုးရက ျပည္ပမွ ပဲတင္သြင္းမႈကို 
တစ္ႏွစ္ခန္႔ ကန္႔သတ္ခ်ိန္ကလည္း ျပည္တြင္းေစ်းကြက္တြင္ မတ္ပ ဲ ႏွင့္ ပဲစင္းငံုေစ်း 
တစ္ရွိန္ထုိးက်ဆင္းၿပီး ထုိအခ်ိန္က ရက္ပိုင္းအတြင္း မတ္ပဲႏွင့္ ပဲစင္းငံုတစ္တန္လွ်င္ 
ထက္ဝက္ေက်ာ္ေစ်းက်ခဲ့သည္။ 
လက္ရွိအခ်ိန္သည္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ပဲစင္းငံုစတင္ထြက္ေနၿပီး လာမည့္လမ်ားတြင္ 
မတ္ပဲကလည္း အသစ္ထြက္လာမည္ျဖစ္သည္။ စိုက္ပ်ိဳးထားသည့္ ပဲမ်ားအသစ္ 
ထြက္ေပၚခ်ိန္တြင္ ျပည္တြင္းေစ်း ႐ုတ္တရက္ထိုးက်ျခင္းက စိုက္ပ်ိဳးသည့္ ေတာင္သူ 
လယ္သမားမ်ားအတြက္ ထိခိုက္မႈမ်ား ရွိလာႏိုင္ သည္ဟု ဦးမင္းကုိဦးက ေျပာသည္။
ေဆာင္းရာသီစိုက္ မတ္ပဲ ရိတ္သိမ္းရန္ တစ္လခန္႔ လုိေတာ့ခ်ိန္တြင္ ေစ်း႐ုတ္တရက္ 
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ထိုးဆင္းျခင္းက လယ္သမားမ်ားအတြက္ စိန္ေခၚမႈျဖစ္လာၿပီဟု ေက်ာင္းကုန္းၿမိဳ႕နယ္မွ လယ္သမားဦးျပဴးကလည္း 
ေျပာလာသည္။ မတ္ပဲတစ္ဧကအတြက္ အလံုးစံုကုန္က်စရိတ္က က်ပ္ႏွစ္သိန္းေက်ာ္ရိွေနၿပီး တစ္ဧကမတ္ ပဲ ၁၀ 
တင္းခန္႔သာ ထြက္မည္ဆုိပါက လယ္သမားမ်ား အက်ိဳးအျမတ္မရွိေၾကာင္း အထက္ပါလယ္သမား ႏွစ္ဦးက ေျပာသည္။ 
လက္ရွိ မတ္ပဲတစ္တန္ ေစ်းႏႈန္းျဖင့္ တြက္မည္ဆုိပါက မတ္ပဲတစ္တင္းလွ်င္ ၁၆,၀၀၀ က်ပ္ဝန္းက်င္ သာေစ်းရရိွႏုိင္မည့္ 
အေျခအေနမ်ိဳးျဖစ္ေနသည္ဟု ၎တုိ႔က ဆုိသည္။ ၁၀ တင္းထြက္ေသာ လယ္တစ္ဧကအတြက္ ၁၆၀,၀၀၀ က်ပ္ခန္႔သာ 
ရရိွႏိုင္မည္ဆုိသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/149089 
 

အိႏိၵယတြင္ ပဲအထြက္ေလ်ာ့က်ၿပီး ေဈးႏႈန္းမ်ား ျမင့္တက္လာႏုိင္ 
အိႏိၵယႏုိင္ငံတြင္ ယခုႏွစ္ ပဲမ်ဳိးစံုထုတ္လုပ္မႈ ေလ်ာ့နည္းသြားႏိုင္ဖြယ္ရွိေနသျဖင့္ လာမည့္ရက္ပိုင္းမ်ားအတြင္း ပဲေဈးႏႈန္းမ်ား 
ဆက္လက္ျမင့္တက္လာဖြယ္ရာရွိေနသည္။ လြန္ခဲ့ေသာႏွစ္ပတ္ခန္႔က အိႏိၵယျပည္တြင္း ပဲစင္းငံုႏွင့္ပဲတီစိမ္း လက္လီ 
ေဈးႏႈန္းမ်ားသည္ တစ္ကီလုိဂရမ္လွ်င္ ၄-၁၀ ရူပီးခန္႔ ျမင့္တက္ခဲ့သည။္ လယ္ယာစုိက္ပ်ဳိးေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ အႀကီးတန္း 
အရာရွိတစ္ဦးက ယခုႏွစ္ အိႏိၵယ၏ပဲထုတ္လုပ္မႈသည္ ၁၀ % ခန္႔ ေလ်ာ့က်သြားႏိုင္သည္ဟု ခန္႔မွန္းေျပာဆိုထားသည္။ 
ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးမႈမ်ားအရ မိုးစုိက္ပ ဲ ထုတ္လုပ္မႈေလ်ာ့က်မည့္ အလားအလာရွိေနသလုိ ေဆာင္းစုိက္ပဲသည္လည္း 
ယခင္အပတ္ စစ္တမ္းေကာက္ယူခ်က္အရ စိုက္ဧရိယာမ်ား ဆက္လက္ေလ်ာ့နည္းေနဆဲျဖစ္သည္ဟု ယင္းအရာရိွက 
ေျပာၾကားသည္။ 
ထုိ႔အျပင္ အခါမ့ဲမုိးရြာသြန္းမႈႏွင့္ အေအးလိႈင္းဒဏ္တို႔ေၾကာင့္လည္း စိုက္ပ်ဳိးဆဲပဲခင္းမ်ားအေပၚ ထိခုိက္မႈျဖစ္ေစသည္ဟု 
၎ကဆက္လက္ေျပာဆိုခဲ့သည္။ အိႏိၵယတြင္ လြန္ခဲ့ေသာ ၂ ႏွစ္ ဆက္တိုက္ ပဲမ်ဳိးစံုအထြက္တိုးခဲ့သျဖင့္ ျပည္ပမွ 
တင္သြင္းမႈကုိကန္႔သတ္ခဲ့ၿပီး၊ ျပည္ပသုိ႔တင္ပုိ႔မႈကုိတိုးျမွင့္ခဲ့သည္။ ၂၀၁၆-၁၇ ရာသီက အိႏိၵယ၏ ပဲမ်ဳိးစံုထုတ္လုပ္မႈသည္ 
တန္ခ်ိန္ ၂၃.၁၃ သန္း ရွိခဲ့ၿပီး ၂၀၁၇-၁၈ ရာသီတြင္ ၂၅.၂၃ သန္းသုိ႔ ဆက္လက္တိုးတက္ခဲ့သည္။ သုိ႔ေသာ္ လက္ရွိ ၂၀၁၈-
၁၉ ရာသီတြင္မူ ပဲမ်ဳိးစံုထုတ္လုပ္မႈသည္ တနခ္်ိန္ ၂၂ သန္းခန္႔သာရွိလာႏိုင္သျဖင့္ လက္က်န္ပဲတန္ခ်ိန္ ၃.၆ သန္းကို 
ျဖည့္တြက္ပါက အိႏိၵယတစ္ႏိုင္ငံလုံး၏ စားသံုးမႈပမာဏ တန္ခ်ိန္ ၂၅ သန္း ဝန္းက်င္ကုိ ျပည့္မီရံုသာရွိမည္ဟု လယ္စုိက္ 
ဝန္ႀကီးဌာနမွ အဆိုပါတာဝန္ရွိသူကေျပာၾကားသည္။ လယ္စုိက္ဝန္ႀကီးဌာန ထုတ္ျပန္ခ်က္ အရ အိႏိၵယအဝန္း စုိက္ပ်ဳိးဆ ဲ
ေဆာင္းပဲဧရိယာသည္ ဟက္တာ ၁၅.၁၁ သန္းမွ်သာရိွေနၿပီး ယခင္ႏွစ္ အလားတူကာလ စုိက္ဟက္တာ ၁၆.၀၉ သန္း ႏွင့္ 
ယွဥ္ပါက ၆ % ေက်ာ္ ေလ်ာ့နည္းေနဆဲ ျဖစ္ေၾကာင္းေတြ႔ရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/a9biz/ 
 

တ႐ုတ္ႏွစ္ကူးကာလအတြင္း ဖရဲႏွင့္သခြားေမႊးမ်ား အေရာင္းသြက္ဟုဆို 
တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးကာလအတြင္း ဖရဲ၊ သခြားေမႊးသီးမ်ား အေရာင္းသြက္လာေၾကာင္း စစ္ကုိင္းတိုင္းေဒသႀကီး ဖရဲ၊ 
သခြားေမႊးစိုက္ပ်ဳိးထုတ္လုပ္တင္ပို႔ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္းဥကၠ႒ ဦးစိုးလြင္ကေျပာသည္။ တ႐ုတ္ - ျမန္မာနယ္စပ္ မူဆယ္ 
ေစ်းကြက္တြင္ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၁ ရက္ကစတင္၍ ဖရဲ၊ သခြားေမႊးသီးမ်ား အေရာင္းသြက္ၿပီး ေစ်းျမင့္လာေၾကာင္း၊ တ႐ုတ္ 
ႏွစ္သစ္ကူး အႀကိဳကာလ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၄ ရက္အထိ မူဆယ္သစ္သီးေရာင္း၀ယ္ေရးကြင္း၌ အေရာင္းအ၀ယ္ျပဳလုပ္ၿပီး 
တ႐ုတ္ႏွစ္ကူးေန႔ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၅ ရက္ႏွင့္ ၆ ရက္တြင္ သစ္သီးအေရာင္းအ၀ယ္မ်ား ရပ္နားထားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။ ၿပီးခဲ့သည့္ႏွစ္ တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးကာလ သစ္သီးေစ်းကြက္တြင္ ဇန္န၀ါရီလလယ္ပိုင္းကစ၍ အေရာင္းသြက္ 
ေသာ္လည္း ယခႏုွစ္၌ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၁ ရက္မွသာ အေရာင္းသြက္သျဖင့္ ေတာင္သူမ်ားေစ်းေကာင္းရမႈ နည္းပါးေၾကာင္း 
မူဆယ္ၿမိဳ႕ ခြာညိဳသစ္သီးပဲြ႐ုံမွ ကုိစိုင္းမင္းသူႏုိင္ကေျပာသည္။ 
မူဆယ္သစ္သီးေစ်းကြက္တြင္ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၃ ရက္က ဖရဲသီးတစ္တန္လွ်င္ ယြမ္ ၁,၃၀၀ မွ ယြမ္ ၁,၇၀၀၊ ထုိင္၀မ္ဖရ ဲ
တစ္တန္လွ်င္ ယြမ္ ၂,၃၀၀ မွ ယြမ္ ၂,၈၀၀ ႏွင့္ အေစ့မဲ့ဖရဲတစ္တန္လွ်င္ ယြမ္ ၂,၀၀၀ မွ ယြမ္ ၂,၅၀၀ အထိ 
အေရာင္းအ၀ယ္ ျဖစ္ခဲ့သည္။ ေရႊသခြားေမႊးေစ်းကြက္တြင္ တစ္တန္လွ်င္ အျမင့္ဆုံးေစ်း ယြမ္ ၃,၃၀၀ အထိ ရွိေသာ္လည္း 
အမ်ားစုသည္ တစ္တန္လွ်င္ ယြမ္ ၂,၃၀၀ မွ ယြမ္ ၂,၈၀၀ အၾကား အေရာင္းသြက္ခဲ့ေၾကာင္း ခြာညိဳသစ္သီးပဲြ႐ံုေစ်းကြက္ 
မွတ္တမ္းအရ သိရသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/149127 
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အိႏၵိယသို႔ အစိုးရခ်င္းသေဘာတူညီမႈျဖင့္ ပဲေရာင္းခ်ႏိုင္ရန္ႏွင့္ခြဲတမ္းပိုရေအာင္ အသင္းကတုိက္တြန္းမည္ 

အိႏၵိယသို႔ ပဲတင္ပုိ႔ေရာင္းခ်ရာတြင္ အစုိးရခ်င္းသေဘာတူညီမႈျဖင့္(G to G)ပဲေရာင္းခ်ေရးႏွင့္ သီးသန္႔ခြဲတမ္းပုိမုိရရွိေရး 
စီးပြားေရးႏွင့္ ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနက အိႏၵိယအစိုးရႏွင့္ညိႇႏႈိင္းေပးရန္ အသင္းကတိုက္တြန္းမည္ဟု 
ျမန္မာႏုိင္ငံပဲမ်ိဳးစံုႏွင့္ႏွမ္းကုန္သည္ အသင္းအတြင္းေရးမွဴး ဦးမင္းကုိဦးကေျပာၾကားသည္။ 
အိႏၵိယျပည္နယ္ အစုိးရမ်ားက ျပည္ပမွပဲတင္သြင္းခြင့္ကို ဇန္န၀ါရီ ၃၁ ရက္တြင္ စတင္တားဆီးၿပီး ေနာက္ ျပည္တြင္း 
ေစ်းကြက္အတြင္း မတ္ပဲႏွင့္ ပဲစင္းငုံေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းေနသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ လက္ရွိအခ်ိန္သည္ ပဲစင္းငုံ အသစ္ေပၚ 
ေနၿပီး မၾကာမီ မတ္ပဲအသစ္လည္းေပၚမည္ျဖစ္၍ ေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းျခင္းက ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား အခက္အခဲျဖစ္ေစ 
သည္။ ထို႔ေၾကာင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံပဲ၊ ႏွမ္းအသင္းအေနျဖင့္ လက္ရွိႀကံဳေတြ႕ေနသည့္အေျခအေနကုိ ၀န္ႀကီးဌာနက 
အျမန္ဆံုးကူညီေျဖရွင္းေပးေရး တိုက္တြန္းျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဦးမင္းကိုဦးကေျပာသည္။  အစုိးရခ်င္းသေဘာတူညီမႈျဖင့္ 
အိႏၵိယႏုိင္ငံသို႔ ပဲေရာင္းခ်ႏိုင္ရန္ စီးပြားကူးသန္း၀န္ႀကီးဌာနက စာခ်ဳပ္မ်ားေပးပုိ႔ထားသည္။ သို႔ေသာ္ တစ္လေက်ာ္သည္ 
အထိ အိႏၵိယအစုိးရဘက္က အေၾကာင္းမျပန္ေသးေၾကာင္း ဇန္န၀ါရီ ေနာက္ဆံုးပတ္က စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသနး္ 
ေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန လက္ေထာက္အတြင္း၀န္ ဦးခင္ေမာင္လြင္ကေျပာသည္။ 
၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္အစ ေအာက္တုိဘာ ၁ ရက္မွ ၂၀၁၉ ဇန္န၀ါရီလယ္ပိုင္းအထိ သံုးလခြဲအတြင္း အိႏၵိယႏုိင္ငံသို႔ 
မတ္ပဲတန္ခ်ိန္ သံုးသိန္းႏွစ္ေသာင္း တင္ပုိ႔ခဲ့သည္။ ယင္းပမာဏက ၿပီးခဲ့သည့္ ဘ႑ာႏွစ္ကာလတူထက္ တန္ခ်ိန္ 
ႏွစ္သိန္းခန္႔ ပုိမိုတင္ပုိ႔ႏုိင္ခဲ့ေၾကာင္း ဦးခင္ေမာင္လြင္ကေျပာသည္။ အစုိးရခ်င္းသေဘာတူညီမႈျဖင့္ အိႏၵိယသို႔ ပဲတင္ပုိ႔ရန္ 
အခ်ိန္လိုအပ္မည္ဆိုပါက ယခုႏွစ္ဧၿပီတြင္ အိႏၵိယအစုိးရက ျပည္ပမွ တင္သြင္းခြင့္ျပဳမည့္ ပဲမ်ား၌ ျမန္မာႏုိင္ငံက 
ခြဲတမ္းပုိမိုရရွိေရး စီးပြားကူးသန္း ၀န္ႀကီးဌာနအေနျဖင့္ ညိႇႏႈိင္းေပးရန္ ပဲ၊ ႏွမ္းအသင္းက တိုက္တြန္းရန္ ျပင္ဆင္ေနသည္။ 
အိႏၵိယက အ၀ယ္ရပ္ၿပီးေနာက္ ျပည္တြင္းေစ်းကြက္တြင္ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၃ ရက္၌ မတ္ပဲတစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၅၇၀,၀၀၀ ႏွင့္ 
ပဲစင္းငုံတစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၆၈၀,၀၀၀ ေစ်းရွိေနသည္။ မတ္ပဲ တစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၁၀၀,၀၀၀ ေက်ာ္ႏွင့္ ပဲစင္းငု ံ
တစ္တန္လွ်င္ က်ပ္ ၈၀,၀၀၀ ခန္႔က်ဆင္းျခင္း ျဖစ္သည္။ အိႏၵိယႏွင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ အဓိကစုိက္ပ်ိဳးသည့္ မတ္ပဲကို ယခု 
ေနာက္ပိုင္း ပါကစၥတန္ႏွင့္ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္ ႏုိင္ငံကလည္း ၀ယ္ယူလုိသည္။ သို႔ေသာ္ မတ္ပဲတစ္တန္၏ေစ်းႏႈန္းကို ေဒၚလာ 
၃၆၀ (က်ပ္ ၅၄၇,၀၀၀) ခန္႔သာ ေစ်းေပးျခင္းေၾကာင့္ ျပည္တြင္းေပါက္ေစ်းထက္ နိမ့္က်သျဖင့္ ေရာင္းခ်ႏုိင္ျခင္း မရွိေပ။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံ၌ မတ္ပဲ၊ ပဲစင္းငုံအသစ္ ေပၚထြက္ခ်ိန္တြင္ ေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းေနျခင္းေၾကာင့္ ရိတ္သိမ္းၿပီး ပဲမ်ားကုိ 
ေစ်းႏႈန္းေစာင့္၍ ထိန္းေရာင္းရန္ ပဲကုန္သည္အခ်ိဳ႕က အႀကံျပဳသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/149166 
 

ယခုဘ႑ာႏွစ္ ကုန္သြယ္မႈလုိေငြ ယခင္ႏွစ္ကာလတူထက္ ေဒၚလာ သန္း ၆၀၀ ေက်ာ္ေလ်ာ့နည္း 
ျပည္ပသုိ႔ခ်ဳပ္ထည္တင္ပို႔မႈ တိုးျမင့္လာျခင္းေၾကာင့္ ပို႔ကုန္ပမာဏျမင့္တက္ၿပီး ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ ေလးလအတြင္း 
ကုန္သြယ္မႈလုိေငြသည္ ၿပီးခဲ့သည့္ ဘ႑ာႏွစ္ ကာလတူထက္ အေမရိကန္ေဒၚလာ သန္း ၆၀၀ ေက်ာ္ ေလ်ာ့နည္းခဲ့သည္။ 
ေလးလအတြင္း ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ ပုိ႔ကုန္ပမာဏသည္ ေဒၚလာ ၄ ဒသမ ၆ သန္းေက်ာ္ရွိၿပီး သြင္းကုန္ ပမာဏက ကန္ေဒၚလာ 
၅ ဒသမ ၈ သန္းေက်ာ္ရွိကာ ကုန္သြယ္မႈလိုေငြ ၁ ဒသမ ၁ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိသည္။ သို႔ေသာ္ ယခင္ဘ႑ာႏွစ္ 
ကာလတူတြင္ ကုန္သြယ္မႈလုိေငြ ၁ ဒသမ ၇  ဘီလီယံေက်ာ္ရွိ၍ ေလ်ာ့နည္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ကုန္ပစၥည္းမ်ား၊ ကုန္ၾကမ္းပစၥည္းမ်ား၊ နည္းပညာႏွင့္ အေျခခံအေဆာက္အအုံအတြက္ ကုန္ပစၥည္းမ်ား 
တင္သြင္းေနရျခင္းေၾကာင့္ သြင္းကုန္ပမာဏမ်ားေနရျခင္းျဖစ္သည္ဟု စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန 
ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ေဒါက္တာသန္းျမင့္ကေျပာသည္။ ထို႔အျပင္ ခရီးသြားက႑အတြက္ စားေသာက္ကုန္ႏွင့္ လူသံုးကုန္ 
ပစၥည္းမ်ား ပိုမိုတင္သြင္းေနရျခင္း ကလည္း သြင္းကုန္ပိုမ်ားေစေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။ ေလးလအတြင္း ခ်ဳပ္ထည္တင္ပို႔မႈ 
ကန္ေဒၚလာ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိၿပီး၊ ၿပီးခဲ့သည့္ကာလတူထက္ ကန္ေဒၚလာ သန္း ၆၀၀ ပိုမ်ားေၾကာင္း 
စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန လက္ေထာက္အတြင္းဝန္ ဦးခင္ေမာင္လြင္ကေျပာသည္။ ထုိ႔အျပင္ 
တ႐ုတ္၊ ထုိင္းႏွင့္ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္နယ္စပ္မ်ားမွ ကြၽဲ၊ ႏြားအပါအဝင္ တိရစၧာန္ထြက္ ပစၥည္းမ်ား ယခင္ထက္ပိုမိုတင္ပုိ႔ခဲ့သည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/149079 
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စပါးအထြက္နည္းေသာ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ ေတာင္ပုိင္းတြင္ စပါးေစ်းေကာင္းေနဟုဆုိ 
 စပါးဖူးခ်ိန္တြင္ မုိးေႏွာင္းမရြာခဲ့သျဖင့္ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ ေတာင္ပိုင္းေက်းရြာမ်ား၌ စပါးအထြက္နည္းကာ ေစ်းေကာင္း 
ေနေၾကာင္း ေတာင္သူအခ်ိဳ႕ ေျပာသည္။ ေႏွာင္းမိုးမရြာသျဖင့္ စပါးအထြက္ႏႈန္း ထက္၀က္က်ဆင္းၿပီး ယခင္ႏွစ္ထက္ 
စပါးေစ်းတစ္၀က္ခန္႔ ေစ်းေကာင္းေနေၾကာင္း ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ ဂ်ီ၀ေက်းရြာမွ စပါးစုိက္ေတာင္သူတစ္ဦးကေျပာသည္။ 
အမ်ားဆုံးစိုက္တာက ဆင္းလတ္သြယ္မ်ိဳးေတြပါ။ စပါးဖူးမယ့္အခ်ိန္မွာ မိုးျပတ္သြားလုိ႔ စပါးအထြက္ႏႈန္းက တစ္ဧကမွာ 
တစ္၀က္ေလာက္ က်သြားတာေၾကာင့္ စပါးေစ်းေကာင္းေနေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ေတာင္ပိုင္းရွိ 
ေတာင္သူအမ်ားစုသည္ သက္ငယ္စပါး အမ်ားဆံုးစိုက္ပ်ိဳးေသာ္လည္း ေျမာက္ပိုင္းရွိ ေက်းရြာအမ်ားစုတြင္  သက္ႀကီး 
စပါးမ်ားကို အမ်ားဆုံး စုိက္ပ်ိဳးသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/149041 
 

ျပည္တြင္းထြက္ကုန္မ်ားကုိ တန္ဖုိးျမႇင့္၍ ႏိုင္ငံတကာသုိ႔ တင္ပုိ႔ႏုိင္ရန္အဆုိ အတည္ျပဳ 
လယ္ယာစုိက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ ေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းမ်ားမွ ထြက္ရွိလာေသာကုန္ၾကမ္းမ်ားကုိ ကမၻာ႔ေစ်းကြက္ဝင္တန္ဖုိးျမႇင္ ့
ကုန္ပစၥည္းမ်ားအျဖစ္ထုတ္လုပ္ကာ ႏိုင္ငံတကာသို႔ ေစ်းကြက္ခ်ဲ႕ထြင္ႏုိင္ေရးအဆုိကို ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳ 
သည္။ အုတ္တြင္းၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚခ်ိဳခ်ိဳတင္သြင္းထားသည့္ ယင္းအဆိုကုိ စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ 
ေမြးျမဴေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနကေထာက္ခံခဲ့ၿပီး၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားကလည္း ေထာက္ခံေဆြးေႏြးကာ 
ဇန္နဝါရီ ၃၀ ရက္က လႊတ္ေတာ္၌အတည္ျပဳခဲ့သည္။ ျပည္တြင္းထြက္ကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္ပစၥည္း အျဖစ္ 
ထုတ္လုပ္ကာ ျပည္ပသို႔တင္ပို႔ျခင္းျဖင့္ ျပည္တြင္းဝင္ေငြတုိးေစမည့္အျပင္ သြင္းကုန္ပမာဏကုိလည္း ေလွ်ာ့ခ်ႏိုင္မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း အဆုိရွင္ေဒၚခ်ိဳခ်ိဳကေျပာသည္။ ထုိသုိ႔တန္ဖုိးျမႇင့္ ထုတ္ကုန္ပစၥည္းမ်ား အမည္စံု ထုတ္လုပ္ေပးႏိုင္ျခင္းျဖင့္ 
ဝင္ေငြျမင့္မားလာေစေရးႏွင့္ထုတ္ကုန္မ်ား ႏိုင္ငံတကာႏွင့္ယွဥ္ၿပိဳင္ကာ တိုးျမႇင့္တင္ပို႔ႏိုင္ေရး မူဝါဒခ်မွတ္လုပ္ေဆာင္ 
ေနသည္ဟု စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဒုဝန္ႀကီးဦးလွေက်ာ္ကေျပာသည္။ ျပည္တြင္းထြက္ကုန္ပစၥည္းမ်ားကို 
တန္ဖိုးျမင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ အဆင့္ျမႇင့္ရန္ႏွင့္ ႏုိင္ငံတကာသုိ႔ တင္ပို႔ႏိုင္ရန္ အစိုးရ အေနျဖင့္ နည္းပညာႏွင့္ အရင္းအႏွီး 
ေထာက္ပံ့ေပးရန္လုိအပ္ေၾကာင္း အဆိုကုိ ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သည့္ နမ့္ဆန္ၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးဝင္းထူးကေျပာသည္။ ဦးဝင္းထူးက ၎တုိ႔ေဒသတြင္ ေဒသထြက္ လက္ဖက္စိုက္ခင္း မ်ားစြာရိွေနေသာ္လည္း 
မိ႐ုိးဖလာနည္းျဖင့္သာ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ေနရျခင္းေၾကာင့္ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ ႏိုင္ျခင္း မရွိေသးေၾကာင္း 
၎တုိ႔ေဒသ အေျခအေနမ်ားႏွင့္ ဥပမာေပးရွင္းျပသည္ 
အုန္းသီး၊ ငါးစည္သြတ္ဘူးစသည့္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ေစ်းေပါေပါျဖင့္ အလြယ္တကူရႏိုင္သည့္ ကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ အသုံးျပဳကာ 
အျခားျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားက အဆင့္ျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်ေနေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္လည္း ယင္းကဲ့သို႔ 
ျပဳလုပ္သင့္ေၾကာင္း မင္းတုန္းၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္သန္းႏုက ေျပာသည္။ 
ထို႔အျပင္ တုိက္ႀကီးၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ျမင့္က အေအးပုိေသာ ႏုိင္ငံမ်ားတြင္ ခရမ္းခ်ဥ္သီး 
တစ္ကီလုိေစ်းႏႈန္းသည္ အသားတစ္ကီလုိ ေစ်းႏႈန္းထက္ပုိမိုေနေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏုိင္ငံ၌မူ ခရမ္းခ်ဥ္သီးမ်ားကုိ ဝယ္ယူမည့္ 
သမူရွိ၍ ေတာင္သူမ်ားအ႐ံႈးေပၚေနေၾကာင္းေဆြးေႏြးသည္။ ႏိုင္ဂ်ီးရီးယားႏုိင္ငံတြင္  ခရမ္းခ်ဥ္သီးအႏွစ္ရည္မ်ားကုိ တန္ခ်ိန္ 
ေသာင္း၊ သိန္းခ်ီကာျပည္တြင္း၌ စားသုံးေနၿပီး ျပည္ပသုိ႔လည္း တင္ပို႔ေနေၾကာင္း၎ကဆုိသည္။ 
ယင္းအျပင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ အိမ္နီးခ်င္းႏုိင္ငံမ်ားသုိ႔ ကုန္ၾကမ္းအျဖစ္တင္ပို႔သည့္ သၾကား၊ ေျပာင္းဖူးဆန္တုိ႔သည္ ျပည္တြင္းသို႔ 
ကုန္ေခ်ာအျဖစ္ ျပန္လည္ေရာက္လာေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။  
ျပည္တြင္းထြက္ကုန္မ်ားကုိ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ႏိုင္မည္ဆုိပါက ႏိုင္ငံေတာ္အေနျဖင့္ အခြန္ေငြပိုမိုရရွိမည္ ့
အျပင္ ျပည္ပသုိ႔တင္ပို႔ႏိုင္ပါက ျမန္မာ့က်ပ္ေငြတန္ဖိုးက်ဆင္းမႈကုိလည္း ျမႇင့္တင္ေပးႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း အဆိုရွင္က 
ေထာက္ျပသည္။ ထိုသုိ႔ တန္ဖုိးျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ေပးႏိုင္မည္ဆုိပါက အၿမဲတမ္းအ႐ႈံးေပၚကာ အေႂကြး သံသရာ 
လည္ေနသည့္ ၇၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေသာ ေက်းလက္ေန ျပည္သူမ်ား၏ အခက္အခဲကုိ ေျဖရွင္းေပးရာလည္း ေရာက္မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။  
Source: http://www.7daydaily.com/story/149164 
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ထိုင္း-ျမန္မာနယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းမ်ားထဲတြင္ ထီးခီးနယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္း၏            
ကုန္သြယ္မႈပမာဏ အျမင့္ဆံုးျဖစ္လာ 

စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း ဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ ထုတ္ျပန္ေသာ သတင္းထုတ္ျပန္ခ်က္မ်ားအတြင္း၌ ထုိင္း-ျမန္မာ 
နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းမ်ားထဲတြင္ ထီးခီးနယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းသည္ ကုန္သြယ္မႈပမာဏအျမင့္ဆံုးျပဳလုပ္သည့္ 
စခန္းအျဖစ္သုိ႔ ေရာက္ရွိလာေၾကာင္း ေဖာ္ျပသည္။ ၂ဝ၁၈-၂ဝ၁၉ ဘ႑ာႏွစ္သစ္စတင္ခဲ့သည့္ ေအာက္တုိဘာ ၁ ရက္မွ 
ဇန္နဝါရ ီ ၂၅ ရက္အထိ ထီးခီး နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းတြင္ျဖစ္ေပၚခဲ့ေသာ အျပန္အလွန္ကုန္သြယ္မႈပမာဏမွာ 
အေမရိကန္ေဒၚလာ ၅၇၉ ဒသမ ၈ သန္း ရွိခဲ့ကာ ထုိင္း-ျမန္မာနယ္စပ္ ကုန္သြယ္ေရးစခန္းမ်ားထဲတြင္ ယခင္က 
ကုန္သြယ္မႈအမ်ားဆံုးျပဳလုပ္ခဲ့သည့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးစခန္းျဖစ္ေသာ ျမဝတီကိုေက်ာ္ျဖတ္သြားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ အဆိုပါ 
ကာလအတြင္း ထိုင္း- ျမန္မာနယ္စပ္ကုန္သြယ္မႈက႑တြင္ ျဖစ္ေပၚခဲ့ေသာအျပန္အလွန္ ကုန္သြယ္မႈပမာဏမွာ အေမရိ 
ကန္ေဒၚလာ တစ္ဘီလီယံသုိ႔ေရာက္ရွိခဲ့သည္။ ထုိင္းႏုိင္ငံဘက္သုိ႔ အမ်ားဆံုးတင္ပို႔သည့္ ပို႔ကုန္မ်ားမွာ စုိက္ပ်ဳိးေရး 
ထြက္ကုန္မ်ားႏွင့္ ေရလုပ္ငန္းထြက္ကုန္မ်ားျဖစ္ကာ ထိုင္းႏုိင္ငံမွ အမ်ားဆုံးတင္သြင္းခဲ့သည့္ သြင္းကုန္မ်ားမွာ စားေသာက္ 
ကုန္၊ အလွကုန္၊ ဘိလပ္ေျမ၊ ေျမၾသဇာႏွင့္ စက္မႈလုပ္ငန္းသုံးကုန္ၾကမ္းမ်ားျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.uniondaily.net/News/DetailView.aspx?id=120378&path=LocalNews.aspx 

ျမန္မာ့မတ္ပဲနဲ႔ ပဲစင္းငုံကုိ အိႏၵိယမွ ေနာက္ထပ္တစ္ႏွစ္ခန္႔ တင္သြင္းခြင့္တားျမစ္ဖုိ႔ရိွေန 
ပဲေစ်းေတြ ဆက္တုိက္ထုိးက်ႏုိင္တာေၾကာင့္ ကုန္သည္အခ်င္းခ်င္း ထိန္းေက်ာင္းေဆာင္ရြက္ေစလုိ 

အိႏၵိယႏုိင္ငံ အေကာက္ခြန္ဆုိင္ရာေကာ္မရွင္ရုံးက ျမန္မာ့မတ္ပဲနဲ႔ပဲစင္းငံုကုိ ေနာက္ထပ္တစ္ႏွစ္ခန္႔ ၀ယ္ယူခြင့္တားျမစ္ဖို႔ 
ရွိေနတာေၾကာင့္ မျဖစ္သင့္မျဖစ္ထိုက္တဲ့ ေစ်းႏႈန္းက်ဆင္းမႈေတြျဖစ္လာႏုိင္လုိ႔ ကုန္သည္အခ်င္းခ်င္း ထိန္းေက်ာင္း 
ေဆာင္ရြက္ၾကဖို႔ကုိ ပဲကုန္သည္ေတြအခ်င္းခ်င္း တုိက္တြန္းေနေၾကာင္းသိရပါတယ္။ အိႏၵိယႏုိင္ငံ အေကာက္ခြန္ဆုိင္ရာ 
ေကာ္မရွင္ရံုးက ၂၀၁၉ခုႏွစ္ ဇန္န၀ါရီ ၁ရက္ေန႔ ေၾကာညာခ်က္အရဆုိရင္ ဘယ္ပဲမဆို Clear မလုပ္ေပးေတာ့ဘူးလို႔ 
ေရးသားထားသလုိ အိႏိၵယအဆင့္ျမင့္ တရားရံုးဆုံးျဖတ္ခ်က္နဲ႔ ျမန္မာ့မတ္နဲ႕ငုံဝယ္ယူခြင့္ ပိတ္တယ္/ မပိတ္ဘူး ေၾကျငာ 
ခ်က္ထြက္လာဖုိ႔ရွိေနတယ္လုိ႔ သံုးသပ္ေနၾကပါတယ္။ ဘုရင့္ေနာင္ရွိ ၀င္းပြဲရံုပုိင္ရွင္ ဦးရဲျမင့္က ျမန္မာ့ပဲကုိ၀ယ္ယူပိတ္ထားဖို႔ 
ျပည္နယ္အလုိက္ကန္႔ကြက္ၾကတယ္။ ဒါကုိ ဗဟုိအစိုးရက အခုကိစၥနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ဘာမွမေျပာေသးဘူး။ အခုဒီကိစၥ 
ေၾကာင့္ မတ္ပဲေစ်းနဲ႔ ပဲစင္းငံုေစ်းေတြ ဆက္တုိက္က်လာတယ္။ အခုျမန္မာ့ပဲေပၚခ်ိန္ မတ္လမတုိင္ခင္ တစ္ႏွစ္ေလာက ္
ထပ္ပိတ္ထားဖုိ႔ လုပ္လာၾကတာေတြရွိတယ္။ အခုပဲတီစိမ္းေစ်းကေတာ့ အထူးေျပာစရာမလုိပဲေကာင္းတယ္။ ေနာက္ႏွစ္ 
ပဲတီစိမ္းစိုက္ၾကဖို႔ တုိက္တြန္းလိုေၾကာင္းေျပာပါတယ္။ အရင္တစ္ပတ္ခန္႔က အိႏိၵယဆိပ္ကမ္းအခ်ိဳ႕ျဖစ္တဲ့ မြန္ဘုိင္း၊ 
ရွန္ႏုိင္းေရာက္ရွိလာတဲ့ သေဘာၤတခ်ိဳ႕ကုိ ကမ္းကပ္မခံရန္စ ာထုတ္ထားေပမယ့္ လက္ရွိျမန္မာဘက္ကညွိႏႈိုင္းမႈေၾကာင့္ 
ဆိပ္ကမ္းကပ္ခြင့္ ျပန္လည္ရရိွထားတယ္လုိ႔ဆိုပါတယ္။ 
အိႏိၵယအစုိးရထံက ျမန္မာ့ပဲစင္းငံုနဲ႔မတ္ပဲကုိ သီးသန္႔ ကုိတာပုိေပးဖို႔ေတာင္းဆုိဖို႔ပါ။ ကိုတာနဲ႔ ၀ယ္ယူဖို႔ အစီစဥ္ကိုလည္း 
ျမန္မာ့ပဲေပၚခ်ိန္ျဖစ္တဲ့ မတ္လမတိုင္ခင္ ႀကိဳတင္ေၾကညာေပးဖို႔ ဒါမွလည္းေတာင္သူေတြဟာ ထိန္းထိန္းသိမ္းသိမ္းနဲ႔ 
ေရာင္းခ်ႏုိင္မွာျဖစ္ေၾကာင္း ကုန္သည္တစ္ဦးက အၾကံျပဳေျပာၾကားလုိက္ပါတယ္။ လက္ရွိ မတ္ပဲတစ္တန္ကို က်ပ္ငါးသိန္း 
ခုႏွစ္ေသာင္းေက်ာ္ ၊ ပဲစင္းငံု က်ပ္ေျခာက္သိန္း ရွစ္ေသာင္း၊ ပဲတီစမ္းတစ္တန္ကုိ က်ပ္ကုိးသိန္းေက်ာ္ရွိေနၿပီးေတာ့ လက္ရွိ 
၀ယ္ယူမႈရပ္နားမယ့္သတင္းေၾကာင့္ ပဲတန္တစ္ရာကုိ ပွ်မ္းမွ်က်ပ္သိန္း ၁၅၀ခန္႔အထိ က်ဆင္းေနတယ္လုိ႔ သိရပါတယ္။ 
အိႏၵိယျပည္နယ္အစိုးရေတြက ကုန္ပစၥည္းတင္သြင္းခြင့္ကုိ ဖြင့္လိုက္ ၊ ပိတ္လိုက္ကစား၍၊ ျမန္မာ့ပဲေစ်းဟာ မတည္ၿငိမ္ 
ျဖစ္လာတာေၾကာင့္ ျပည္တြင္းပဲစိုက္ေတာင္သူမ်ားဟာ စိုက္စရိတ္ပင္မရတဲ့အေျခအေနနဲ႔ ရင္ဆုိင္ေနရပါတယ္။
၂၀၁၈ အတြင္းက အိႏိၵယရဲ႕ ပဲ၀ယ္ယူမႈကန္႔သတ္ခ်က္ေတြကိုေျဖရွင္းဖို႔ ျပည္တြင္းရွိ စီးပြား/ကူးသန္း၊ စုိက္ပ်ိဳး/ေမြးျမဴေရး 
၀န္ႀကီးဌာနေတြ၊ ပဲမ်ိဳးစံုနဲ႔ကုန္သည္အသင္း၊ တုိင္းေဒသႀကီး၊ ျပည္နယ္အလုိက္ ေတာင္သူလယ္သမားကုိယ္စားလွယ္ေတြ 
အားလုံးကို အေရးေပၚအစည္းအေဝးပင္ေခၚယူၿပီးေတာ့ မတ္ပဲ ၊ ပဲစဥ္းငံုကုိမစိုက္ဖို႔နဲ႔ ခ်င့္ခ်ိန္စိုက္ၾကဖို႔ ေဆြးေႏြးဆံုးျဖတ္ 
ခဲ့ၾကပါတယ္။ လက္ရွိအိႏိၵယရဲ႕ ပဲအထြက္ႏႈန္းနဲ႔ပဲထုတ္လုပမ္ႈဟာ ဒီႏွစ္မွာ ၁၀ရာခိုင္ႏႈန္းခန္႔ ေလ်ာ့က်သြားႏိုင္တယ္လို႔ 
အိႏၵိယလယ္ဆည္ဝန္ႀကီးဌာနက ခန္႔မွန္းေျပာဆိုထားပါတယ္။ ၂၀၁၈-၁၉ ရာသီမွာ ပဲမ်ဳိးစံုထုတ္လုပ္မႈက တန္ခ်ိန္ 
၂၂ သန္းခန္႔သာရွိလာႏုိင္လုိ႔ လက္က်န္ပဲတန္ခ်ိန္ ၃ ဒသမ ၆ သန္း ျဖည့္တြက္မယ္ဆိုရင္ေတာင္ အိႏိၵယတစ္ႏုိင္ငံလုံးရဲ႕ 
စားသုံးမႈပမာဏဟာ တန္ခ်ိန္ ၂၅ သန္း ဝန္းက်င္ကုိ ျပည့္မီရံုသာရိွမယ္လုိ႔ အိႏၵိယလယ္ဆည္ဝန္ႀကီးဌာနက ထပ္မံခန္႔မွန္း 
ထားပါတယ္။  Source: https://www.facebook.com/a9biz/posts/2283880904977153?__tn__=K-R 
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ေအာက္တိန္းတစ္လီတာ က်ပ္ ၇၀၀ ၊ ဒီဇယ္တစ္လီတာ  က်ပ္ ၉၀၀ နဲ႔ အတက္အက်မရိွဘဲၿငိမ္ေနတ့ဲ 

စက္သုံးဆီေစ်းကြက္ လဆန္းပုိင္းမွာျပန္တက္လာႏုိင္ 
ၿပီးခဲ့တဲ့ လလယ္ပိုင္းမွစတင္ကာ ေအာက္တိန္းတစ္လီတာကုိ (၇၀၀)၊ဒီဇယ္တစ္လီတာကို (၉၀၀) က်ပ္ႏွဳန္းႏွင့္ ေစ်းႏွဳန္း 
အေျပာင္းအလဲမရိွဘဲ တည္ၿငိမ္ေနခဲ့သည္။ သုိ႔ေသာ္ယခုလဆန္းပိုင္းတြင္ႏိုင္ငံတကာကေရနံေစ်းႏွဳန္းမ်ား အနည္းငယ္ 
ျမင့္တက္ခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ ျပည္တြင္းစက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းအခ်ိဳ႕ တက္လာႏုိင္ေၾကာင္း အမ်ားႀကီးမဟုတ္ေသာ္လညး္ ေရနံစိမ္း 
တစ္စည္ကုိ ငါးေဒၚလာေလာက္တက္သြားတဲ့အတြက္ စင္ကာပူေစ်းႏွဳန္းတက္လာရင္ ျပည္တြင္းမွာလဲရုိက္ခတ္မွဳ ရိွလာ 
ႏိုင္မွာျဖစ္ေၾကာင္း၊ အမ်ားႀကီးခုန္တက္သြားမွာမဟုတ္ဘဲ တစ္လီတာကို (၅/၁၀)က်ပ္ေလာက္ပဲတက္မွာျဖစ္ေၾကာင္း 
ျပည္တြင္းစက္သုံးဆီလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦးကခန္႔မွန္းထားသည္။ 
စက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းအျမင့္ဆံုးျဖစ္ခဲ့ခ်ိန္မွ ယခုႏွစ္ကုန္ပိုင္းတြင္ ျပန္လည္က်ဆင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး လက္ရွိေစ်းႏွဳန္းမွာ (၂၀၁၇) 
ခုႏွစ္အတြင္းကေစ်းႏွဳန္းမ်ားအတုိင္းရွိေနျခင္းျဖစ္သည္။ ျပည္တြင္းစက္သုံးဆီေစ်းႏွဳန္းမ်ားအေနျဖင့္ စင္ကာပူေစ်းႏွဳန္းကို 
ခ်ိန္ထုိးေရာင္းခ်ေနရျခင္းျဖစ္ေသာေၾကာင့္ စင္ကာပူေစ်းႏွဳန္းအေျပာင္းအလဲအတုိင္း အတက္အက်ျဖစ္ေပၚေနျခင္းျဖစ္သည္။
ျမန္မာ့ေရနံဓါတုပစၥည္းေရာင္းဝယ္ေရးလုပ္ငန္းအေနျဖင့္ စက္သံုးဆီေစ်းကြက္ကုိ လြတ္လပ္ေသာေစ်းကြက္ယွဥ္ၿပိဳင္မႈ 
ျဖစ္ေစရန္ေစ်းႏွဳန္းထိန္းခ်ဳပ္ထားျခင္းမရွိေသာ္လည္း ျဖစ္သင့္ျဖစ္ထုိက္သည့္ႏွဳန္းထားတြင္ရွိေနရန္အတြက္ ေစာင့္ၾကည့္မႈ 
မ်ား ျပဳလုပ္လွ်က္ရွွိေနသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/a9biz/ 
 
 

ျပည္ပေရေၾကာင္းပုိ႔ကုန္အာမခံကုိ ျပည္တြင္း၌စတင္ထားရွိႏုိင္မည္ 
ျပည္တြင္းအာမခံေစ်းကြက္တြင္ ျပည္ပေရေၾကာင္းပို႔ကုန္အာမခံ (Oversea Marine Cargo Insurance) ကုိ စတင္ 
သြားမည္ျဖစ္ရာ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားအေနျဖင့္ အာမခံအမ်ဳိးအစားသစ္ကုိ စတင္ထားရွိႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
အဆုိပါအာမခံသစ္ ျပည္တြင္းအာမခံေစ်းကြက္တြင္ စတင္ႏုိင္ရန္အတြက္ GGI( Grand Guardian Insurance Public 
Co.,Ltd)ႏွင့္ Tokio Marine Insurance Thailand Public Co.,Ltd (TMITH) တို႔ အက်ဳိးတူပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္ျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
GGI အေနနဲ႔ ျပည္တြင္းအာမခံေစ်းကြက္မွာ ၂၀၁၃ ခုႏွစက္စတင္ၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈေပးခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ အခုခ်ိန္မွာေတာ့ 
သြင္းကုန္ထုတ္ကုန္လုပ္ငန္းရွင္ႀကီးေတြအတြက္ လုိအပ္ေနတဲ့ ျပည္ပေရေၾကာင္းပို႔ကုန္အာမခံကုိ စတင္လက္ခံေဆာင္ရြက္ 
ႏုိင္ၿပီျဖစ္ပါတယ္။  ဒီအာမခံကုိ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္တာဟာ ႏုိင္ငံျခား၀င္ေငြတိုးလာေစႏိုင္သလို ႏုိင္ငံေတာ္ရဲ႕စီးပြား ေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတုိး 
တက္မႈအတြက္လည္း အေထာကအ္ကူျပဳႏုိင္ပါတယ္ ဟု GGI မွ တာ၀န္ရွိသူတစ္ဦးကေျပာသည္။ 
ထုိအာမခံကုိ သြင္းကုန္၊ ထုတ္ကုန္လုပ္ငန္းရွင္မ်ား၊ ကုန္ပစၥည္းပိုင္ရွင္မ်ားမွ ျပည္တြင္းကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ ျပည္ပသုိ႔ တင္ပို႔ 
ရာတြင္လည္းေကာင္း၊ ျပည္တြင္းသုိ႔ ကုန္ပစၥည္းမ်ား တင္သြင္းရာတြင္လည္းေကာင္း အာမခံထားရိွႏုိုင္ၿပီး ပရမီယံေပး 
သြငး္ျခင္းကုိ ျမန္မာက်ပ္ေငြျဖင့္လည္းေကာင္း၊ အေမရိကန္ေဒၚလာျဖင့္လည္းေကာင္း ေပးသြင္းႏုိင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
သယ္ပို႔သည့္ကုန္ပစၥည္းမ်ား သဘာ၀ေဘးအႏၱရာယ္ေၾကာင့္ေသာ္လည္းေကာင္း၊ မေတာ္တဆထိခိုက္မႈမ်ားေၾကာင့္ ေသာ္ 
လည္းေကာင္း ပ်က္စီးဆုံး႐ံႈးမႈျဖစ္ပါက အာမခံအကာအကြယ္မ်ားရရိွႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ အာမခံထားခြင့္ရွိ 
သူမ်ားမွာ ကုန္ပစၥည္းတင္ပို႔သူမ်ား၊ ကုန္ပစၥည္းတင္သြင္းသူမ်ား၊ ကုန္ပစၥည္းပိုင္ရွင္မ်ား၊ ပိုင္ရွင္၏တရား၀င္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားျဖစ္ၿပီး အာမခံသက္တမ္းမွာ ခရီးစဥ္စတင္သည့္အခ်ိန္မွ ခရီးဆုံးသည့္အခ်ိန္အထိျဖစ္ကာ ျမန္မာက်ပ္ေငြ (သုိ႔မ ဟုတ္) 
ႏုိင္ငံျခားေငြျဖင့္ အာမခံထားရွိႏိုင္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/pyimyanmarnews/posts/2034529566582825 
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ျမန္မာ- ကုိရီးယား သုေတသနလုပ္ငန္း စီမံကိန္း ၃ ခု လုပ္ေဆာင္ရန္ သေဘာတူ 
ျမန္မာ- ကိုရီးယား သုေတသနလုပ္ငန္း စီမံကိန္း ၃ ခု ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္ရန္ သေဘာတူလက္မွတ္ေရးထုိးလုိက္ၿပီး အဆုိပါ 
စီမံကိန္းၾကာျမင့္ကာလအား ၃ ႏွစ္ခန္႔ သတ္မွတ္ထားေၾကာင္း စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနမွ 
သတင္းရရွိသည္။ စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနေအာက္ရွိ စိုက္ပ်ိဳးေရး သုေတသနဦးစီးဌာန (DAR) 
ႏွင့္ ကို ရီးယား အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ စိုက္ပ်ိဳးေရး ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မႈအဖြဲ႕ (KOPIA) တုိ႔ ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မည့္ စီမံကိန္း 
(၃) ခုႏွင့္ ပတ္သက္ေသာ သေဘာတူစာခ်ဳပ္ လက္မွတ္ေရးထုိးျခင္းအခမ္းအနားကုိ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီ္လ (၃၀) 
ရက္ေန႔က က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ 
စိုက္ပ်ိဳးေရးသုေတသနဦးစီးဌာန၊ ၫႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ ဦးႏိုင္ၾကည္ဝင္းက ဒီသေဘာတူလက္မွတ္မွာ အာလူး ျဖန္႔ေ၀မႈစနစ္ 
ထူေထာင္တာ၊ ဂ်ံဳစိုက္ပ်ိဳးမႈစနစ္ တုိးတက္ရရွိလာဖို႔ ပါ၀င္တယ္ဟုေျပာသည္။ အဆိုပါ သေဘာတူစာခ်ဳပ္တြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံ 
တြင္ အာလူးမ်ိဳးမ်ား ျဖန္႔ေဝမႈစနစ္ထူေထာင္ျခင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ဂ်ံဳအဓိကစိုက္ပ်ိဳးသည့္ စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ 
႐ွမ္းျပည္နယ္တုိ႔၏ ဂ်ံဳထုတ္လုပ္မႈတုိးတက္ေရးအတြက္ အရည္အေသြးျပည့္မီေသာ ဂ်ံဳမ်ဳိးမ်ားျဖန္႔ျဖဴးျခင္းႏွင့္ စိုက္ပ်ိဳး 
ထုတ္လုပ္သည့္ နည္းပညာေပးသင္တန္းမ်ားက်င္းပျခင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ အဓိကစားသံုးသီးႏွံျဖစ္သည့္ ဆန္စပါးသီးႏွံအတြက္ 
ရိတ္သိမ္းခ်ိန္လြန္နည္းပညာ ဖြြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္႐ြက္ျခင္း စသည့္စီမံကိန္း (၃)ခု ပါဝင္ေၾကာင္းသိရ 
သည္။ 
ယင္းကဲ့သုိ႔ ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္ျခင္းျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံ႐ွိ စုိက္ပ်ိဳးသူေတာင္သူမ်ားသည္ အရည္အေသြးျပည့္မီေသာသီးႏွံ 
မ်ိဳးမ်ားကုိ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ႏုိင္ၿပီး၊ ရိိတ္သိမ္းျခင္းႏွင့္ သုိေလွာင္ရာတြင္ ေလလြင့္ဆံုး႐ႈံးမႈမ်ား ေလ်ာ့ခ်ႏိုင္မည္ျဖစ္ေသာ 
ေၾကာင့္ ေတာင္သူမ်ား၏ ဝင္ေငြမ်ား တုိးတက္ေစေရးကုိ မ်ားစြာအေထာက္အကူျပဳႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/amiamyanmar/ 
 

မူဆယ္ဆန္ေစ်းကြက္ အဝယ္ရပ္ေနေသာေၾကာင့္ သုိေလွာင္သူမ်ားသာ အက်ေစ်းျဖင့္ဝယ္ယူေန 
ယခုအခါ တ႐ုတ္ႏွစ္သစ္ကူးကာလ မူဆယ္ဆန္ေစ်းကြက္ အဝယ္ရပ္ေနေသာေၾကာင့္ သိုေလွာင္သူမ်ားကသာ အက် 
ေစ်းႏႈန္းျဖင့္ဝယ္ယူလ်က္ရိွၿပီး ကားအစီးေရအေနျဖင့္ ၁ဝ ရာခိုင္ႏႈန္းဝန္းက်င္သာ သြားလာေနေၾကာင္း ျမန္မာႏိုင္ငံဆန္စပါး 
ကုန္သည္မ်ားအသင္း (ဘုရင့္ေနာင္) အတြင္းေရးမွဴး ဦးသန္းဦးထံမွသိရသည္။ မူဆယ္ဆန္ေစ်းကြက္တြင္ ယခင္တစ္ပတ္ 
က ၅ မွတ္ဆန္တစ္အိတ္လွ်င္ ေငြက်ပ္၂၃ဝဝဝ ဝန္းက်င္ရွိရာမွ ယေန႔တြင္ ေငြက်ပ္ ၂၁ဝဝဝ ဝန္းက်င္ျဖင့္ ဝယ္ယူ 
ေနေၾကာင္းသိရသည္။ 
ႏွစ္သစ္ကူးရက္ျဖစ္တဲ့အတြက္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံဘက္က ဆန္အေရာင္းအဝယ္ေတြရပ္သြားၿပီ။ ဒီရက္မွာ ေစ်းနည္းနည္း 
သက္သာေတာ့ ဝယ္ၿပီးေလွာင္တဲ့သူေတာ့ရိွတယ္။ ဆန္ကဝယ္လုိ႔ သိပ္မေကာင္းဘူး။ ႏွစ္သစ္ကူးၿပီးရင္ အေရာင္းအဝယ္ 
ျပန္ျဖစ္ဖို႔ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္ဟု ဦးသန္းဦးကေျပာသည္။ ထို႔ျပင္ ဥေရာပသမဂၢေစ်းကြက္မွ အခြန္ကင္းလြတ္ခြင့္ ႐ုပ္သိမ္း 
လိုက္၍ ဆန္မ်ားကုိ ေစ်းခ်ဝယ္ယူေနသည့္အျပင္ ေငြေစ်းေအးေနေၾကာင္းသိရသည္။ ေႏြစပါးေပၚဖုိ႔ကလည္း တစ္လ 
ေလာက္လုိေနေသးေတာ့ ဝယ္တဲ့သူေတြကလည္း ေစ်းမေပးႏုိင္ဘူး။ ေငြေစ်းကလည္းေအးေနေတာ့ သူတုိ႔ ေရာင္းရတဲ့ 
ေစ်းနဲ႔ေငြေစ်းနဲ႔မကုိက္ေတာ့ အဝယ္နည္းေနတယ္ဟု ဦးသန္းဦးကေျပာသည္။ 
မူဆယ္ ၁ဝ၅ မိုင္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဇုန္မွ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသို႔ ဆန္ႏွင့္ဆန္ကြဲတင္ပို႔မႈမွာ ၂ဝ၁၄-၂ဝ၁၅ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ 
အေမရိကန္ ေဒၚလာ ၄၄၆ သန္း တန္ဖိုးရိွ ဆန္တန္ခ်ိန္ ၁၂ သိန္းေက်ာ္၊ ၂ဝ၁၅-၂ဝ၁၆ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ အေမရိကန္ေဒၚလာ 
၃၇၄ သန္း တန္ဖိုးရွိ ဆန္တန္ခ်ိန္ ၁ဝ သိန္းေက်ာ္၊ ၂ဝ၁၆-၂ဝ၁၇ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ အေမရိကန္ ေဒၚလာ ၂ဝ၈ သန္းတန္ဖိုးရွိ 
ဆန္တန္ခ်ိန္ ေျခာက္သိန္းေက်ာ္တင္ပို႔ထားေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/1582-rice-
market.html 
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ျပည္တြင္းထြက္ကုန္မ်ားကုိ တန္ဖုိးျမႇင့္၍ ႏိုင္ငံတကာသုိ႔တင္ပုိ႔ႏုိင္ရန္ အဆုိအတည္ျပဳ 
လယ္ယာစုိက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းမ်ားမွ ထြက္ရွိလာေသာ ကုန္ၾကမ္းမ်ားကုိ ကမၻာ႔ေစ်းကြက္ဝင္တန္ဖုိးျမႇင့္ 
ကုန္ပစၥည္းမ်ားအျဖစ္ထုတ္လုပ္ကာ ႏိုင္ငံတကာသုိ႔ေစ်းကြက္ခ်ဲ႕ထြင္ႏိုင္ေရးအဆုိကုိ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳခဲ့ 
ပါတယ္။ အုတ္တြင္းၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚခ်ိဳခ်ိဳတင္သြင္းထားသည့္ ယင္းအဆုိကုိ စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ 
ေမြးျမဴေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနက ေထာက္ခံခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကလည္း ေထာက္ခံေဆြးေႏြးကာ 
ဇန္နဝါရီ ၃၀ ရက္ က လႊတ္ေတာ္၌အတည္ျပဳခဲ့တယ္လုိ႔လဲသိရပါတယ္။ ျပည္တြင္းထြက္ကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ တန္ဖိုးျမႇင့္ 
ထုတ္ကုန္ပစၥည္းအျဖစ္ထုတ္လုပ္ကာ ျပည္ပသုိ႔တင္ပို႔ျခင္းျဖင့္ ျပည္တြင္းဝင္ေငြတုိးေစမည့္အျပင္ သြင္းကုန္ပမာဏ 
ကိုလည္း ေလွ်ာ့ခ်ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အဆုိရွင္ေဒၚခ်ိဳခ်ိဳကေျပာခဲ့ပါတယ္။ ထုိသုိ႔ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္ပစၥည္းမ်ား အမည္စံု 
ထုတ္လုပ္ေပးႏိုင္ျခင္းျဖင့္ ဝင္ေငြျမင့္မားလာေစေရးႏွင့္ ထုတ္ကုန္မ်ား ႏိုင္ငံတကာႏွင့္ယွဥ္ၿပိဳင္ကာ တုိးျမႇင့္တင္ပို႔ႏိုင္ေရး 
မူဝါဒခ်မွတ္လုပ္ေဆာင္ေနသည္ဟု စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္း ဒုတိယဝန္ႀကီးဦးလွေက်ာ္ကေျပာခဲ့ပါတယ္။ 
ျပည္တြင္း ထြက္ကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ တန္ဖိုးျမင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ အဆင့္ျမႇင့္ရန္ႏွင့္ ႏုိင္ငံတကာသို႔ တင္ပို႔ႏုိင္ရန္ အစုိးရ 
အေနျဖင့္ နည္းပညာႏွင့္ အရင္းအႏွီး ေထာက္ပံ့ေပးရန္ လုိအပ္ေၾကာင္း အဆုိကိုေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သည့္ နမ့္ဆန္ၿမိဳ႕နယ္ 
ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးဝင္းထူးေျပာျပခ်က္အရ သိရပါတယ္။ဦးဝင္းထူးက ၎တုိ႔ေဒသတြင္ ေဒသထြက္ 
လက္ဖက္စိုက္ခင္းမ်ားစြာရိွေနေသာ္လည္း မိ႐ိုးဖလာနည္းျဖင့္သာ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္ေနရျခင္းေၾကာင့္ တန္ဖိုးျမႇင့္ ထုတ္ကုန ္
အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ႏိုင္ျခင္းမရွိေသးေၾကာင္း ၎တို႔ေဒသအေျခအေနမ်ားႏွင့္ ဥပမာေပးရွင္းျပခဲ့ပါတယ္။ 
အုန္းသီး၊ ငါးစည္သြတ္ဘူးစသည့္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ေစ်းေပါေပါျဖင့္ အလြယ္တကူရႏိုင္သည့္ ကုန္ပစၥည္းမ်ားကုိ အသုံးျပဳကာ 
အျခားျပည္ပႏိုင္ငံမ်ားက အဆင့္ျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်ေနေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္လည္း ယင္းကဲ့သို႔ 
ျပဳလုပ္သင့္ေၾကာင္း မင္းတုန္းၿမိဳ႕နယ္ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္သန္းႏုကေျပာပါတယ္။ ထုိ႔အျပင္ 
တိကု္ႀကီးၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ျမင့္က အေအးပုိေသာႏိုင္ငံမ်ားတြင္ ခရမ္းခ်ဥ္သီး 
တစ္ကီလုိေစ်းႏႈန္းသည္ အသားတစ္ကီလုိေစ်းႏႈန္းထက္ပိုမိုေနေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံ၌မူ ခရမ္းခ်ဥ္သီးမ်ားကုိ ဝယ္ယူမည့္သူ 
မရိွ၍ ေတာင္သူမ်ား အ႐ံႈးေပၚေနေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခဲ့ႀကပါတယ္။ 
ႏုိင္ဂ်ီးရီးယားႏိုင္ငံတြင္ ခရမ္းခ်ဥ္သီးအႏွစ္ရည္မ်ားကို တန္ခ်ိန္ေသာင္း၊ သိန္းခ်ီကာျပည္တြင္း၌ စားသံုးေနၿပီး 
ျပည္ပသုိ႔လည္း တင္ပို႔ေနေၾကာင္း၊ ကုန္ေခ်ာအျဖစ္ တာရွည္ခံေအာင္ မလုပ္ႏိုင္တဲ့အတြက္ ခရမ္းခ်ဥ္သီးေတြကို အခင္း 
ထဲမွာ ဒီအတိုင္းပစ္ထားၾကရတယ္။ အဲဒီလုိမျဖစ္ေအာင္နည္းပညာေတြ၊ အရင္းႏွီးေတြစုိက္ထုတ္ေပးၿပီး ေထာက္ပ့ံဖို႔ 
လိုေၾကာင္း ဦးေက်ာ္ျမင့္ေျပာပါတယ္။ ယင္းအျပင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ အိမ္နီးခ်င္းႏုိင္ငံမ်ားသုိ႔ ကုန္ၾကမ္းအျဖစ္တင္ပို႔သည့္ 
သၾကား၊ ေျပာင္းဖူးဆန္တုိ႔သည္ ျပည္တြင္းသုိ႔ ကုန္ေခ်ာအျဖစ္ျပန္လည္ေရာက္လာေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။ ျပည္တြင္း 
ထြက္ကုန္မ်ားကုိ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ႏိုင္မည္ဆုိပါက ႏိုင္ငံေတာ္အေနျဖင့္ အခြန္ေငြပုိမိုရရွိမည့္အျပင္ 
ျပည္ပသုိ႔တင္ပို႔ႏိုငပ္ါက ျမန္မာ့က်ပ္ေငြတန္ဖိုးက်ဆင္းမႈကိုလည္း ျမႇင့္တင္ေပးႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း အဆိုရွင္က ေထာက္ျပခဲ့ 
ပါတယ္။ ထိုသုိ႔ တန္ဖိုးျမႇင့္ထုတ္ကုန္အျဖစ္ ထုတ္လုပ္ေပးႏိုင္မည္ဆုိပါက အၿမဲတမ္းအ႐ႈံးေပၚကာ အေႀကြးသံသရာလည ္
ေနသည့္ ၇၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေသာ ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ား၏ အခက္အခဲကုိေျဖရွင္းေပးရာလည္း ေရာက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
၎ကဆုိခဲ့ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ အေျပာမဟုတ္ အလုပ္နဲ႔လက္ေတြ႕အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးၾကရန္ ေဒၚခ်ိဳခ်ိဳက 
ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕အား တုိက္တြန္းေျပာႀကားခဲ့ပါတယ္။ 
Source: http://www.logisticsguide.com.mm/en/industry-news/export-import/1514-raising-the-value-of-
domestic-products-confirmed-the-order-of-the-international-
export.html?fbclid=IwAR0vuhr75_Gh5wamVk2sarlEUYhrU_u_DVkJXJHkuv9vjNpKEwhYgJ8fPoM 
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